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PROTOKÓŁ Nr XV/2016 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 25 stycznia 2016r. 
 
Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie projektów uchwał. 
5. Przyjęcie uchwał. 
6. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej w 2015 roku. 
7. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok.  
8. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Zakończenie sesji.  

 
Przebieg sesji: 
 
Ad. 1-3 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych, zaproszonych gości oraz 
stwierdził prawomocność sesji – obecnych 14 radnych (nieobecna Halina Wietrzny). 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad i zapytał, czy Radni wnoszą jakieś zmiany 
w proponowanym porządku obrad. Nikt nie wniósł zmian w proponowanym porządku obrad. 
 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do Protokołu Nr XIV/2015.  
Protokół z sesji Nr XIV/2015 z dnia 29 grudnia 2015r. został poddany pod głosowanie: 

 
14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw 
 0 głosów – wstrzymujących się.  
 

Ad. 4 Przedstawienie projektów uchwał 
 
Na wstępie głos zabrał Wójt Gminy Henryk Utrata. Dwa projekty uchwał dotyczą naboru do szkół 
podstawowych, gimnazjum i przedszkoli. Według Rozporządzenie MEN z dnia 2 listopada 2015r., 
które jest aktem wykonawczym do ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty do końca 
stycznia organ prowadzący podaje do publicznej wiadomości informację ws. kryteriów branych pod 
uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 
dokumentów, a także liczby punktów możliwych do uzyskania za poszczególne kryteria odpowiednio 
w przedszkolu, szkole podstawowej i gimnazjum, jeżeli dana placówka dysponuje nadal wolnymi 
miejscami. Do tej pory kryteria były określane zarządzeniem Wójta, czyli organu wykonawczego, a 
teraz ma je określać organ stanowiący. Projekty były omawiane na Komisji Zdrowia, Pomocy 
Społecznej, Oświaty i Kultury. 
Uchwały o nr XV/91/2016 i XV/92/2016 są podejmowane na skutek zawiadomień o wszczęciu 
postępowania nadzorczego, które wpłynęły z Wydziału Nadzoru Prawnego Śląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego. Uchwała nr XV/91/2016 zmienia uchwałę nr XIII/74/2015 z dnia 30.11.2015r., 
natomiast uchwała nr XV/92/2016 uchyla uchwałę nr XIII/75/2015 z dnia 30.11.2015r., natomiast 
sprawy w zakresie sprawiania pogrzebu będą określane zarządzeniem, tak jak to było dotychczas. 
 

1. Projekt uchwały Nr XV/91/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie 
ustalania zasad zwrotu wydatków na zasiłki celowe i okresowe oraz pomoc rzeczową z 
wyłączeniem pomocy na ekonomiczne usamodzielnienie 

 
Projekt uchwały przedstawił mecenas Mirosław Nosalik. Zawiadomienie o wszczęciu postępowania 
nadzorczego odnosi się tylko do części uchwały nr XIII/74/2015 z dnia 30 listopada 2015r. Największe 
zarzuty dotyczą tabelki nr 1 do uchwały. Do 100 % kryterium dochodowego Rada Gminy przyjęła 
wartość 0% zwrotu. W związku z tym, że nie można odstąpić od określenia zwrotu za świadczenia 
wymienione w uchwale, dlatego wartość zwrotu została zmieniona na 20%. Uchwała została 
zmieniona w całości, by nie zmieniać uchwały w części i by całość była bardziej czytelna.  
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Uwagi radnych: 
 

Radny Stanisław Biela: Czy przy najniższym kryterium wartości zwrotu może być w zakresie od 1-
20%, czy musi być 20%?  
Mecenas Mirosław Nosalik: Dolna granica to 20%. Musieliśmy wprowadzić to kryterium, ponieważ 
zarzucono, że wyszliśmy poza granice ustawy o pomocy społecznej.  
Radny Roman Horst: Precyzując, w poprzedniej tabeli było 0%, teraz jest 20%, ale czy w 
szczególnych przypadkach decyzją Wójta można odstąpić od żądania zwrotu za świadczenia? 
Mecenas Mirosław Nosalik: Nie można, Wójt musi kierować się zapisami tej uchwały. 
 

2. Projekt uchwały Nr XV/92/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie 
uchylenia uchwały Nr XIII/75/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 30 listopada 2015r. w 
sprawie sposobu sprawienia pogrzebu oraz określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie 
kosztów pogrzebu 

 
Projekt uchwały przedstawił mecenas Mirosław Nosalik. W rozmowach z Śląskim Urzędem 
Wojewódzkim zostało przedstawione stanowisko, że nie ma potrzeby regulowania spraw pochówku 
uchwałą, ale wystarczy samo zarządzenie Wójta. W gminach sąsiednich były podejmowane takie 
uchwały, ponieważ w jednej z nich podczas kontroli z Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego poproszono o 
uchwałę w sprawie zasad pochówku, dlatego też my ją podjęliśmy. Nie ma delegacji ustawowej o 
potrzebie podjęcia uchwały i ustawa o pomocy społecznej nie przewiduje kompetencji Rady do jej 
wydania, tym bardziej jako akt prawa miejscowego. Przydzielenie pomocy to kompetencje Wójta jako 
organu wykonawczego. Sprawy takie są incydentalne, mają charakter sporadyczny i indywidualny, 
dlatego do przydzielenia pomocy w formie decyzji Wójta jako organu jest logiczne i wynika wprost z 
ustawy o pomocy społecznej. Jeżeli miałaby to regulować uchwała, to do każdego wyznania 
należałoby ustalić zasady pochówku, co jest absurdem. Od lat zasady sprawiania pogrzebu 
regulowane są zarządzeniem Wójta i na tej podstawie środki są dysponowane. Nie ma potrzeby 
regulowania tej kwestii uchwałą, dlatego jest ona uchylana. Takie stanowisko zostało przedstawione 
Wójtowi i Gminie i ono zostało przyjęte. Organ nadzoru zaakceptował takie stanowisko. 
 

Uwagi radnych: 
 

Radny Stanisław Biela: Dlaczego ustalenia z Wydziałem Nadzoru Prawnego nastąpiły dopiero po 
przyjęciu uchwały, a nie przed jej podejmowaniem?  
Mecenas Mirosław Nosalik: Chcieliśmy podjąć uchwałę, która nie byłaby aktem prawa miejscowego, 
tylko aktem kierownictwa wewnętrznego, czyli uchwałą Rady, która określiłaby warunki powielone z 
Zarządzenia Wójta. Urząd Wojewódzki wystąpił, aby Gmina przyjęła te uchwałę jako akt prawa 
miejscowego, choć w części kraju jest przyjmowany jako zwykła uchwała do stosowania, bez 
charakteru aktu powszechnie obowiązującego. Są dwa sprzeczne stanowiska. W związku z tym 
powróciliśmy do Zarządzenia. 
Wójt Gminy Bojszowy: Pierwotnie zarzuty dotyczyły faktu, że uchwała nie jest aktem prawa 
miejscowego, z czym myśmy się nie zgodzili i zaczęliśmy wyjaśniać tę sytuację. Zgłębiając sprawę 
doszliśmy do wniosku, że nie musi to być akt prawa miejscowego, ani uchwała, a wystarczy 
Zarządzenie. Dlatego uchylamy uchwałę nr XIII/75/2015 i wracamy do Zarządzenia, które 
obowiązywało do tej pory.  
 

3. Projekt uchwały Nr XV/93/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie 
określenia kryteriów, liczby punktów za kryteria oraz dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia tych kryteriów, obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego 
do Gminnego Przedszkola w Bojszowach na rok szkolny 2016 – 2017 

 
Projekt uchwały przestawiła Sekretarz Longina Giedwiłło. W rozporządzeniu MEN do ustawy o 
systemie oświaty wyznaczyło termin do 31 stycznia na podanie do publicznej wiadomości kryteriów i 
zasad naboru do przedszkoli, szkół podstawowych i gimnazjów. Określone są one w uchwałach nr 
XV/93/2016 i XV/94/2016. Do końca miesiąca Wójt musi podać do publicznej wiadomości 
harmonogramy naborów do szkół podstawowych i przedszkoli. Harmonogram dla Gimnazjum określa 
Kuratorium.  
Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty 
i Kultury. Komisja naniosła poprawki do projektu, które zostały uwzględnione. W porównaniu do roku 
poprzedniego wprowadzono kilka zmian. Teraz jest pięć kryteriów, które zostały szczegółowe 
omówione. Wójt ma obowiązek zapewnienia miejsca w przedszkolu dzieciom z roczników 2010, 2011 
i 2012, częściowo należy zapewnić miejsca dla dzieci z rocznika 2013. Wysoko jest punktowane, gdy 
rodzice kandydata w deklaracji PIT podają miejsce zamieszkania gminę Bojszowy 
 

Uwagi radnych: 
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Radny Stanisław Biela: Dlaczego kryterium drugie jest rozbite na setne punktu, a nie na dziesiąte? 
Jeśli byłoby 0,5 pkt to za każdy nieparzysty miesiąc byłaby połówka.  
Sekretarz Longina Giedwiłło: Były brane pod uwagę różne możliwości, ale należy zróżnicować dzieci z 
poszczególnych miesięcy. Przy 0,5 pkt to maksymalnie byłoby 6 pkt, a my nie chcieliśmy by 
przekroczyło 5 pkt (za miejsce zamieszkania podawane w PIT). 
Radny Janusz Gwóźdź: zaproponował, aby w kryterium 3 za każdego pracującego rodzica/opiekuna 
prawnego przyznawane były 2 pkt, natomiast w kryterium 5 – za rodzeństwo kandydata 1 pkt. Może 
warto się nad tym zastanowić w przyszłym roku? 
Sekretarz Longina Giedwiłło: Można wprowadzić zmiany, ale trzeba to przemyśleć. Trzeba pamiętać, 
że te kryteria będą dopiero brane na drugim etapie postępowania. Kryteria są ustalone z dyrektorką 
przedszkola, która ma informacje o dzieciach, które podlegają rekrutacji, dlatego zastanowimy się nad 
ewentualnymi zmianami w przyszłym roku. Ta uchwała będzie dotyczyć tylko tego roku, bo w 
przyszłym roku wszystkie trzylatki muszą dostać się do przedszkola, wobec czego z pewnością będzie 
konieczna zmiana kryteriów.  
Radny Janusz Gwóźdź: Konsultacje do uchwał są prowadzone do dzisiaj, nie mamy z nich protokołu, 
a już mamy je przyjąć. Co będzie gdy ktoś zgłosi do godziny 17 jakieś uwagi? Jeśli ogłaszamy 
konsultacje to niech się one kończą przed dniem sesji.  
Sekretarz Longina Giedwiłło: Do konsultacji nie było zgłaszanych żadnych uwag, a jeśli ktoś zgłosi 
uwagi do 17 to można je uwzględnić przed głosowaniem uchwał jako autopoprawki. Konsultacje są w 
godzinach pracy Urzędu.  
Wójt: W większości konsultacje kończą się przed dniem sesji. 
 

4. Projekt uchwały Nr XV/94/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie 
określenia kryteriów, liczby punktów za kryteria oraz dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia tych kryteriów, obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym dla kandydatów 
do klas pierwszych szkół podstawowych i gimnazjum zlokalizowanych w Gminie Bojszowy, 
zamieszkałych poza obwodami szkół na rok szkolny 2016 – 2017 
 

Projekt uchwały przestawiła Sekretarz Longina Giedwiłło. Po raz pierwszy jest podejmowana taka 
uchwała, ponieważ kryteria dotychczas były określane przez dyrektorów szkół. Podane w uchwale 
kryteria były konsultowane z dyrektorami szkół i omówione na Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, 
Oświaty i Kultury. Sekretarz Gminy omówiła poszczególne kryteria naboru. Uchwała dotyczy sytuacji, 
w której w szkołach zostałyby wolne miejsca po przyjęciu dzieci z poszczególnych obwodów szkół z 
Gminy Bojszowy. W takiej sytuacji przeprowadza się nabór kandydatów zamieszkałych poza 
obwodami według przyjętych kryteriów. W szkołach podstawowych premiowani są kandydaci z 
orzeczeniem o niepełnosprawności, ponieważ jest to korzystne dla Gminy (większa subwencja i w 
GSP w Świerczyńcu są nauczyciele do nauczania integracyjnego). W naborze do Gimnazjum ważny 
jest wynik sprawdzianu w klasie szóstej szkoły podstawowej, szczególne osiągnięcia wymienione na 
świadectwie szkolnym oraz orzeczenie o niepełnosprawności. W kryteriach uwzględniono propozycje 
Komisji.  
 

Uwagi radnych: 
 

Radny Stanisław Biela: W tabelce z §1 jest błąd pisarski – „opiekuni prani”, a powinno „prawni”.  
Sekretarz Longina Giedwiłło: Błąd zostanie poprawiony.  
Radny Paweł Kumor: Maksymalnie za wynik sprawdzianu będzie można otrzymać 20 punktów, jak to 
będzie liczone i czy będą np. ćwiartki punktów? 
Sekretarz Longina Giedwiłło: Punkty będą liczone proporcjonalnie, maksymalnie to 20 pkt, a im 
słabszy wynik to mniej. W punktacji będą liczone setne punktu.  
 

5. Projekt uchwały Nr XV/95/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bieruńsko – Lędzińskiemu na realizację zadań w 
zakresie wspierania osób niepełnosprawnych 
 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Henryk Utrata. Projekt uchwały wynika z uchwały w sprawie budżetu 
Gminy na 2016 rok, w której została uchwalona pomoc dla powiatu w zakresie wspierania osób 
niepełnosprawnych w wysokości 8 000,00zł. Środki te są przekazywane Stowarzyszeniu Radość 
Życia, które prowadzi zajęcia dla osób niepełnosprawnych z gminy Bojszowy (16 osób) i gminy 
Bieruń. Jest to zadanie własne powiatu, ale inne gminy mogą udzielić dotacji na ten cel. By móc 
udzielić takiej dotacji należy podjąć uchwałę w tej sprawie i wtedy można dopiero podpisać umowę. 
 

Uwagi radnych: 
 

Radny Stanisław Biela: Gmina pomaga powiatowi w zakresie niepełnosprawnych, bo nasi mieszkańcy 
uczęszczają na zajęcia, choć to zadanie starostwa. Dlaczego powiat nie pomaga nam w finansowaniu 
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oświetlenia na drogach powiatowych? Od ubiegłego roku są starania, aby Powiat zamontował na ulicy 
Trzcinowej lustro, ale odpowiedź jest negatywna. Gmina pomaga Powiatowi, a Powiat nie chce nam 
pomóc. Pomoc niepełnosprawnym jest bardzo dobra i dobrze, że ich wspieramy.  
Wójt: Pomoc niepełnosprawnym jest skierowana dla osób z terenu Gminy Bojszowy. Koszty 
oświetlenia dróg, nie tylko gminnych, ale i krajowych czy wojewódzkich, z mocy ustawy ponosi Gmina. 
O zamontowanie lustra wnioskowaliśmy kilka razy, ale Powiat twierdzi, że wniosek jest bezzasadny. 
Powiat w tym roku udzieli pomocy w wysokości 65 tys. zł na rozbudowę gminnej drogi – ulicy Skośnej.  
Radny Stanisław Biela: Oświetlenie ulic powiatowych jest zadaniem gminy, ale Powiat może się 
dokładać. A z ulicy Skośnej mieszkańcy Bierunia też będą korzystać.  
 

6. Projekt uchwały Nr XV/96/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
użyczenia pomieszczeń i obiektów komunalnych 

 
Projekt uchwały przedstawił Wójt Henryk Utrata. Uchwała dotyczy umów zawieranych z KS Polonia i 
GTS Bojszowy. Umowy te są zawierane na korzystanie z pomieszczeń klubowych i boiska. Organ 
wykonawczy może podpisać umowę w trybie bezprzetargowym na okres maksymalnie 3 lat, a te 
umowy skończyły się 31 grudnia 2015r. Kolejne umowy na najem, dzierżawę czy użyczenie mogą być 
zawierane, ale za zgodą Rady. GTS Bojszowy będzie miał udostępniane Kasy, boiska w Bojszowach i 
Bojszowach Nowych oraz pomieszczenia wydzielone na szatnie, a KS Polonia boisko i budynek 
klubowy w Międzyrzeczu (szczegóły w umowie). GROM Świerczyniec korzysta z boiska szkolnego i to 
dyrektor szkoły nim zarządza.  
 

Uwagi radnych: 
 

Radny Stanisław Biela: Zasugerował, aby zmienić zapis na „wyraża się zgodę” 
Mirosław Nosalik: Rada „wyraża zgodę”, a nie „wyraża się zgodę”. Zapis jest poprawny. 
Radny Stanisław Biela: Zaproponował, aby uzupełnić nazwę klubu na KS Polonia Międzyrzecze, bo 
KS Polonia może dotyczyć wielu klubów.  
Mirosław Nosalik: Dla określenia podmiotu możemy zmienić na KS Polonia Międzyrzecze.  
Radny Janusz Gwóźdź: Czy przez sformułowanie „użyczenie” można zrozumieć, że bezpłatnie?  
Wójt: Jest to nieodpłatne i jest to forma pomocy materialnej dla klubów. 
Mirosław Nosalik: Użyczenie jest to bezpłatne dysponowanie majątkiem gminnym, bez względu na 
formę umowy cywilno-prawnej.  
Radny Roman Horst: W Jedlinie jest również boisko, o które trzeba dbać, utrzymywać i kosić. Co z 
boiskiem, które nie jest przypisane klubowi? 
Wójt: Boiska, które nie są przekazane innemu podmiotowi w formie użyczenia są utrzymywane przez 
Gminę.  
 
Ad. 5 Przyjęcie uchwał. 
 
Przyjęcie uchwał: 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 

1. Uchwała Nr XV/91/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie ustalania 
zasad zwrotu wydatków na zasiłki celowe i okresowe oraz pomoc rzeczową z wyłączeniem 
pomocy na ekonomiczne usamodzielnienie 

 
14 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  
 

2. Uchwała Nr XV/92/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie uchylenia 
uchwały Nr XIII/75/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 30 listopada 2015r. w sprawie sposobu 
sprawienia pogrzebu oraz określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu 

 
14 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  
 

3. Uchwała Nr XV/93/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie 
określenia kryteriów, liczby punktów za kryteria oraz dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia tych kryteriów, obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego 
do Gminnego Przedszkola w Bojszowach na rok szkolny 2016 – 2017 
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14 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  
 

4. Uchwała Nr XV/94/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie 
określenia kryteriów, liczby punktów za kryteria oraz dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia tych kryteriów, obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym dla kandydatów 
do klas pierwszych szkół podstawowych i gimnazjum zlokalizowanych w Gminie Bojszowy, 
zamieszkałych poza obwodami szkół na rok szkolny 2016 – 2017 

 
14 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  
 

5. Uchwała Nr XV/95/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bieruńsko – Lędzińskiemu na realizację zadań w 
zakresie wspierania osób niepełnosprawnych 

 
13 głosów – za (J. Gwóźdź) 
 0 głosów - przeciw  
 1 głos - wstrzymujący się  
 

6. Uchwała Nr XV/96/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 stycznia 2016r. w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
użyczenia pomieszczeń i obiektów komunalnych 

 
14 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  

 
Ad. 6 Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej w 2015 roku. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2015 rok przedstawił Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej Krzysztof Ścierski.  
 

1. Skład osobowy i frekwencja  

W skład komisji Rewizyjnej wchodzi pięciu członków: 

 Krzysztof Ścierski – Przewodniczący Komisji 

 Urszula Uszok – Sekretarz Komisji 

 Krystyna Knopek – członek Komisji 

 Halina Wietrzny – członek Komisji 

 Andrzej Rokowski - członek Komisji  

Komisja Rewizyjna odbyła posiedzenia w 5-cio osobowym składzie. Frekwencja na posiedzeniach 
Komisji Rewizyjnej wyniosła 100%.  

2. Tematyka posiedzeń Komisji Rewizyjnej 

Komisja Rewizyjna odbywała swe posiedzenia wg planu pracy na 2015 rok. Komisja odbyła łącznie 6 
posiedzeń.  
Pierwsze posiedzenie dotyczyło przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok. 
Drugie posiedzenie Komisji dotyczyło kontroli organizacji i kosztów przewozu osób niepełnosprawnych 
za 2014 rok. 
Trzecie posiedzenie dotyczyło zaopiniowania wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2014 rok cz. I. 
Czwarte posiedzenie dotyczyło zaopiniowania wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2014 rok cz. II. 
Piąte posiedzenie Komisji dotyczyło wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2015 roku.  
Na ostatnim posiedzeniu przygotowano sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2015 rok 
oraz plan pracy na 2016 rok.  
W stosunku do przyjętego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok Komisja dokonała rozpatrzenia 
skargi Pana B. J. z dnia 26.02.2015r., kierowane do Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy na 
działalność Wójta Gminy Bojszowy.  

3. Wnioski i zalecenia pokontrolne z przeprowadzonych kontroli. 
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Komisja Rewizyjna skierowała do Rady Gminy wniosek dotyczący udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Bojszowy za rok 2014. 
Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z następującymi zagadnieniami:  

 rozpatrzenie skargi Pana B. J. na działalność Wójta Gminy Bojszowy – 1 posiedzenie 

 kontrola organizacji i kosztów przewozu osób niepełnosprawnych za 2014 rok  

 zaopiniowanie wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2014 rok cz. I i cz. II – 2 posiedzenia 

 wykonanie budżetu Gminy za I półrocze 2015 roku.  
podlegającymi kontroli Komisja nie stwierdziła nieprawidłowości, w kontrolowanym zakresie, 
odstępując tym samym od formułowania zaleceń pokontrolnych.  

4. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej i jej członkowie pragną podziękować dyrektorom, 
kierownikom jednostek organizacyjnych oraz pracownikom Gminy Bojszowy za współpracę i 
przygotowanie materiałów związanych tematycznie z planowanymi w poszczególnych 
miesiącach kontrolami.  

 
Uwagi radnych: 

 
Mecenas Mirosław Nosalik: Zwrócił uwagę, że skarga Pana B.J. była kierowana do Rady Gminy. W 
sytuacji, gdy skarga skierowana jest na Przewodniczącego Rady Gminy to adresatem jest Rada 
Gminy. Proszę o poprawkę na: „skierowanej do Rady Gminy”. 
Radny Stanisław Biela: Czy w stosunku do planu pracy Komisji przyjętego przez Radę Gminy były w 
nim zmiany, nie licząc posiedzenia dot. skargi. Czy w ilości posiedzeń było uwzględnione posiedzenie 
w sprawie skargi? Na przyszłość propozycja by sprawozdanie pisać bardziej zwięźle.  
Radny Krzysztof Ścierski: Nie było żadnych zmian. Łącznie ze skargą było 6 posiedzeń. 
 
Ad. 7 Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok.  
 
Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok. 
 

 
Lp. 

 
DATA TEMAT POSIEDZENIA ZAPROSZENI GOŚCIE 

1 MARZEC 
Kontrola gospodarki gruntami i nieruchomościami 
gminnymi za 2015 rok  

Przedstawiciel Urzędu Gminy 

2 KWIECIEŃ 
Zaopiniowanie wykonania budżetu Gminy Bojszowy 
za 2015 rok – cz. I 

Przedstawiciel Urzędu Gminy 

3 MAJ  
Zaopiniowanie wykonania budżetu Gminy Bojszowy 
za 2015 rok – cz. II 

Przedstawiciel Urzędu Gminy 

4 LIPIEC 
Kontrola wydatkowania środków budżetu Gminy na 
bezpieczeństwo publiczne i ochronę p. poż. 

Przedstawiciel Urzędu Gminy 

5 WRZESIEŃ 
Wykonanie budżetu Gminy Bojszowy za I półrocze 
2016 roku. 

Przedstawiciel Urzędu Gminy 

6 GRUDZIEŃ 
Sprawozdanie z działalności Komisji za 2016 rok. 
Plan pracy Komisji na 2017 rok. 

- 

 
Uwagi radnych: 

 
Radny Stanisław Biela: Jeśli plan pracy ma zostać przyjęty przez Radę Gminy to powinien zostać 
dostarczony Radnym wraz z materiałami na sesję. Prośba by przekazać radnym ten plan. 
Przewodniczący Marek Kumor: Poprosił o przygotowanie planu pracy Komisji dla Radnych. 
Radna Krystyna Knopek: Nigdy wcześniej nie był rozdawany plan pracy komisji Radnym w 
materiałach na sesję, dlatego teraz też nie był przygotowany. 
 
Przewodniczący Marek Kumor: Zarządził 5 minut przerwy. 
Po przerwie plan pracy komisji Rewizyjnej na 2016 rok został rozdany Radnym. 
 

Uwagi radnych: 
 
Radny Stanisław Biela: Zawnioskował, aby plan pracy Komisji Rewizyjnej był co roku dostarczany 
Radnym wraz z materiałami na sesję, na której będzie on przyjmowany.  
Mecenas Mirosław Nosalik: Plan pracy Komisji może być przyjmowany jako uchwała Rady i wtedy 
będzie on dostarczany Radnym jako załącznik do uchwały. Inicjatywę uchwałodawczą ma Komisja, 
ponieważ jest to zagwarantowane w Statucie, a projekt uchwały musi być wtedy ogłoszony z 
zachowaniem terminu, przed którym trzeba powiadomić o sesji na BIPie i na tablicach ogłoszeń. Nie 
jest to uchwała proceduralna, ale każdy Radny będzie się mógł odnieść do planu pracy.  
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Radny Stanisław Biela: Czy Rada powinna przyjąć sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej?  
Mecenas Mirosław Nosalik: Rada powinna przyjąć sprawozdanie i plan pracy Komisji poprzez 
głosowanie jawne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia Sprawozdania z pracy Komisji 
Rewizyjnej za 2015 rok (głosuje 14 radnych). 
 

14 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  
 

Głosowanie w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok: 
 

14 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Ścierski podziękował za przyjęcie sprawozdania i planu 
pracy Komisji. 
 
Ad. 8 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
 
Przewodniczący Marek Kumor:  

1. Przedstawił sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym: 

 podziękował za udział radnych w spotkaniach, za reprezentowanie gminy w 
organizacjach i stowarzyszeniach 

 13 stycznia odbyło się posiedzenie Komisji Statutowej, na której został wybrany 
Przewodniczący Komisji - Stanisław Biela oraz Sekretarz – Paweł Kumor 

2. Statystyki Rady od początku kadencji do dziś: 

 ilość sesji Rady Gminy – XV 

 ilość uchwał podjętych – 96 

 zapytania i interpelacje Radnych – 238 

 frekwencja – 96,4% 
3. Pisma, które wpłynęły do Biura Rady: 

 wniosek o przedłużenie dotychczasowej taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
na okres od 1.03.2016r. do 31.12.2016r. złożonego przez RPWiK Tychy – dla Komisji 
Gospodarki Komunalnej 

 sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli – dla Komisji Zdrowia, 
Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury 

 e-mail od radnego Janusza Gwoździa w sprawie projektu ustawienia stołów na sali 
sesyjnej – dla Komisji Gospodarki Komunalnej 

 
Wójt: 

1. W dniu 31.12.2015r. uzyskano decyzję PINB w Bieruniu o pozwoleniu na użytkowanie obiektu 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Bojszowach oraz Gminnego Przedszkola i Żłobka. 

2. W dniu 15.01.2016r. uzyskano decyzję PINB w Bieruniu o pozwoleniu na użytkowanie mostu 
na ul. Złoty Łan w Świerczyńcu. 

3. W dniu 15.01.2016r. podpisano protokół odbioru końcowego Budowy kanalizacji deszczowej 
w rejonie ulic Granicznej i Korzenickiej w Bojszowach Nowych. Kanalizacja została 
dopuszczona do użytkowania. Koszt budowy to: 51 059,86zł. 

4. Wykonywany jest audyt energetyczny dla budynku OSP w Bojszowach Nowych, ponieważ 
będzie składany wniosek na termomodernizację strażnicy ze środków ZIT. Zostaną 
przygotowane trzy warianty modernizacji, a będzie wybrany najkorzystniejszy finansowo, ale i 
pod względem efektu ekologicznego.  

5. Gospodarka odpadami – w regulaminie jest zapis, że pojemniki na popiół są 120l lub 240l, ale 
te o większej pojemności są niepraktyczne i powodują awarie śmieciarek. Mieszkańcy, którzy 
składają wnioski o kosz 240l to wyposażani są w  dwa mniejsze. Rozpoczęło się dostarczanie 
pojemników do posesji, których właściciele zgłosili taką potrzebę (jest ich 156). W grudniu 
odebrano 120 ton popiołu. Prowadzone są działania, aby popiół został zaliczony jako odpad 
segregowany, ponieważ wtedy jest niższa opłata marszałkowska za składowanie odpadu. 

6. Zmiany w ustawie o systemie oświatowym: 

 został zniesiony obowiązek szkolny dla 6-latków, co spowodowało, że wrócą one do 
przedszkola. Musimy zmienić wniosek o dofinansowanie rozbudowy przedszkola, 
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ponieważ założyliśmy, że powstaną dwa nowe oddziały 3-latków oraz jeden oddział 
mieszany 3 i 4-latków. W związku z tym, że 6-latki będą w przedszkolu, a nie w szkole 
to powstanie po jednej nowej grupie: 6-latków, 3-latków i mieszana 3-4-latków.  

 w tym roku do klas pierwszych pójdą w większości tylko 7-latki, a w całej gminie jest 
ich 13, ponieważ większość poszło jako 6-latki do pierwszej klasy. W Gminie są trzy 
obwody szkolne: Międzyrzecze, Bojszowy z Jedliną i Świerczyniec z Bojszowami 
Nowymi. Według ustawy klasa może powstać, gdy będzie minimum 7 uczniów. Jest 1 
dziecko z Międzyrzecza, 6 z Świerczyńca i 6 z Bojszów, więc w żadnym obwodzie nie 
można utworzyć klasy. W takiej sytuacji należy dziecku wskazać, do którego obwodu 
ma chodzić i zapewnić transport. Być może powstanie tylko jedna pierwsza klasa w 
całej gminie. Jest możliwość, że część 6-latków pójdzie do pierwszej klasy to może 
uda się utworzyć pierwsze klasy w każdym obwodzie, jeśli nie to będą zwolnienia. 
Zmieni się również subwencja oświatowa, bo za przedszkolaka jest 1375zł, a za 
ucznia 6 tys. zł. Warto się zastanowić, czy nie wrócić do zerówek w szkole. Po 
naborze do szkół będziemy znać więcej informacji. Na koniec kwietnia będą  
informacje o oddziałach, o liczebności klas, a także o subwencji i wtedy decyzje o 
zwolnieniach, co wiąże się z odprawami, co odbije się na finansach. 

Mecenas Mirosław Nosalik: Do końca maja decyzja o ruchach kadrowych, zwolnieniach.  

 do żłobka zostało złożonych 23 podania, a miejsc jest 20. 
7. Stowarzyszeniom zostały przedstawione projekty umów dla klubów sportowych, zgodnie z 

wysokością dotacji, która znalazła się w budżecie na 2016 rok. Dotacja to 100 tys. zł., a 
podział tych środków jest następujący: 80 000,00zł. dla GTS Bojszowy, 11 500,00zł. dla KS 
Polonia Międzyrzecze i 8 500,00zł. dla GROM Świerczyniec. 

8. Zaproszenie na oficjalne otwarcie: 20 luty 2016r.o godz. 10 – otwarcie Przedszkola i Żłobka. 
Natomiast 27 lutego 2016r. o godz. 10 – otwarcie Gminnej Biblioteki w Bojszowach. 

9. Do biura Rady przekazana jest informacja w sprawie przedłużenia taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę na okres od 1.03.2016r. do 31.12.2016r. złożonej przez RPWiK Tychy. 
Poprzednio nie była przyjmowana uchwałą, dlatego  przedłużenia nie przyjmujemy uchwałą. 
Przedsiębiorstwo chce ujednolicić dla wszystkich Gmin termin taryfy, dlatego obowiązuje do 
końca roku.  

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli – jest to informacja 
obowiązkowa dla radnych. Na poszczególnych stopniach awansu zawodowego musi być 
osiągnięta średnia płacy dla poszczególnego stopnia awansu. Jeśli jest ona nieosiągnięta to 
wtedy trzeba dopłacić. Do wynagrodzeń są doliczane nadgodziny, dlatego osiągamy średnie.  

11. Do Urzędu wpłynęła informacja o pomyśle zmiany ustawień stołów na sali sesyjnej, nad którą 
Radni mogą się zastanowić.  
 

Zapytania radnych:  
 

Radny Stanisław Biela: 

 zaproponował, aby spotkać się i porozmawiać o wywozie popiołu. W odbieraniu tego odpadu 
daliśmy kilka możliwości: pojemnik 120l, 240l lub jego oddanie, ale na tym samym poziomie 
została pojemność kosza na odpady zmieszane oraz częstotliwość wywozu. Z odpadów 
zmieszanych ubył popiół i nie ma potrzeby ich wywozu dwa razy w miesiącu. Popiołu jest 
więcej, a jest wywożony raz na miesiąc lub na dwa miesiące w lecie. Część mieszkańców ma 
bardzo dużo popiołu i ten wywóz jest niewystarczający, a za to ma mało odpadów 
zmieszanych. Może warto się zastanowić nad wywozem odpadów. Nie zawsze dodatkowe 
kubły na popiół są odbierane.  

 czy kubły 240l będą wymieniane skoro przez nie psują się śmieciarki?  

 most na Złotym Łanie jest bardzo dobry, ale jak długo pozostaną znaki o „ślepej” uliczce, bo 
objazd zlikwidowany, zakaz ruchu też, ale te znaki pozostały  

 czy na każde dziecko (bez względu na wielkość klasy) Gmina dostanie subwencję, biorąc pod 
uwagę minimum 7 dzieci, a co jeśli będzie klasa z 6 dzieci? Co z klasami co teraz jest po 
kilkoro dzieci? 

 
Radny Roman Horst poinformował i zapytał o: 

 firma dowozi do mieszkańców pojemniki 120l, a co z pojemnikami 240l, czy będą zamieniane 
na 2x120l i czy będą one odbierane? 

 ile wynosi zadłużenie naszej Gminy i w jaki sposób może ono wpłynąć na kondycję finansową 
Gminy, jak i bieżące funkcjonowanie? Czy prognozy finansowe nie okażą się niedoszacowane 
i czy mogą mieć wpływ na kondycję finansową Gminy? 

 od 1 kwietnia ma ruszyć pogram 500+ na dziecko, czy są już dostępne jakieś materiały 
dotyczące tego zadania? jaki będzie przybliżony koszt tego programu? Czy nie trzeba będzie 
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zatrudnić dodatkowych pracowników w GOPSie? Czy mieszkańcy zaczęli się właściwie 
zameldowywać, aby móc otrzyma pieniądze z tego programu?  

 
Radny Janusz Gwóźdź poinformował i zapytał o: 

 na poprzedniej sesji wspominał o zamontowaniu 18 lamp na pięknie wyremontowanej ulicy 
Korzenickiej. Podał wtedy możliwość skrócenia świecenia lamp. Od tamtego czasu Radny 
obserwował oświetlenie uliczne i stwierdził, że załączanie i wyłączanie można skrócić od 40-
60 minut, co średnio licząc daje oszczędność ok. 750zł/miesiąc. Radny może podać miejsca, 
w których należy skrócić czas świecenia oraz może zasugerować na jakie zegary zmienić by 
dobrze to funkcjonowało.  

 rozwożone są pojemniki na popiół, czy można jeszcze wnioskować o dodatkowy pojemnik? 
 

Radny Andrzej Rokowski poinformował, że 20 lutego OSP Bojszowy będzie miało walne zebranie, czy 
będzie możliwość zorganizowania tego zebrania w strażnicy.  
 
Radny Krzysztof Komandera zawnioskował o naprawienie lub usunięcie progu na ulicy Kasztanowej. 
 
Radny Kazimierz Lysko zapytał o pojemniki na popiół przy strażnicach, ponieważ pali się węglem, a 
nie ma pojemnika na ten odpad. 

 
Ad. 9 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 
Popiół – w SIWZ-ie do przetargu były podane warunki odbioru odpadów, które obowiązują przez 
okres umowy (określono ilość wozokilometrów, rodzaj obioru odpadów). W trakcie umowy trudno jest 
zmieniać zasady. Nie będą wymieniane pojemniki 240 litrowe, ponieważ problemy z odbiorem są 
wtedy, gdy popiół jest polewany wodą, czego nie można robić. Dodatkowe pojemniki są o pojemności 
120l. Gdzie potrzeba to dwa kosze 120 litrowe. Pojemniki są rozwożone według deklaracji, a nie 
posesji. Pojemniki nieoklejone naklejką popiół też są zabierane. Dodatkowe pojemnik dostarczane są 
pod kontrolą Urzędu, a gdy kogoś nie ma to wyjaśnianie, dlaczego nie odebrał. W takim przypadku 
kosz do odbioru ma taka osoba w PSZOKu.  
ul. Złoty Łan – znaki, które pozostały po remoncie powinny zostać już zdjęte, a te które zostały to 
niedopatrzenie firmy.  
Subwencja oświatowa – nie jest obliczana na klasy tylko na liczbę uczniów w szkole. Do tej pory nie 
było minimalnej liczny uczniów w klasie, teraz wprowadzono 7 dzieci, licząc od pierwszej klasy, która 
pójdzie do szkoły od września. Jeśli klasy nie będzie można utworzyć to trzeba będzie wskazać 
obwód, do którego dziecko będzie miało chodzić i zapewnić mu dowóz. Dowóz dzieci jest tańszy niż 
tworzenie małych klas. Problem może być w roku szkolnym 2017/2018, gdyby wszystkie sześciolatki i 
siedmiolatki poszły do szkoły, bo wtedy będzie podwójna liczba dzieci. Od 2017 roku wszystkie 
trzylatki mają mieć zapewnione miejsce w przedszkolu.  
Zadłużenie Gminy – w grudniu był uchwalany budżet na 2016 rok i WPF, w którym była określona 
wieloletnia prognoza finansowa, stopień zadłużenia, nadwyżka operacyjna, zdolności kredytowe i jak 
w poszczególnych latach będą kredyty spłacane. Finanse są kontrolowane przez odpowiednie służby. 
Kredyty są brane na inwestycje, a nie na bieżące funkcjonowanie.  
Program 500+ – było na ten temat jedno spotkanie. Ma ten program prowadzić Gmina i 
przeprowadzane są konsultacje rządowe. Koszt prowadzenia redystrybucji tych pieniędzy dla każdego 
mieszkańca jeszcze się zmienia, ma być płacone od decyzji lub procent od kwoty, którą Gmina będzie 
otrzymywać do wypłacenia. A trzeba będzie zatrudnić nowych pracowników. Na pewno trzeba będzie 
dopłacać. Zadaniem Gminy będzie sprawdzanie wykorzystania tych środków.   
Oświetlenie uliczne – trudno jest dobrze ustawić czas zapalania i wyłączania lamp ulicznych. Jak jest 
słońce to wcześniej jest jasno i później ciemno, a jak dzień jest pochmurny to dłużej jest ciemno. Jak 
za szybko wyłączają się lampy to mieszkańcy się skarżą. Czas świecenia lamp jest już skrócony.  
Sala OSP – biblioteka już się przeniosła z budynku straży i pomieszczania są porządkowane. Na 
zebranie na pewno sala będzie dostępna.  
Próg zwalniające – tam gdzie progi są niedemontowane, to zostaną naprawione. 
Pojemniki na popiół przy OSP – przy strażnicach powinny stać pojemniki na popiół. Na początku nie 
było tych pojemników przy obiektach komunalnych, ale już powinny być dostawione. 
  
Ad. 10 Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 
Bojszowy" zakończył obrady sesji. 
 
Protokołowała: A. Kapias 
Bojszowy, dnia 25.01.2016r. 


